

The Northern Forum Resolution # 138

Project Approvals

Background

The VIII General Assembly of the Northern Forum held in Khanty-Mansiysk, Russia, in September 2007 reviewed the status of project activities and project conformance with the Strategic Plan. During the Board of Governors meeting in Whitehorse, Yukon on September 3, 2009, all project activities were reviewed including those with "Priority Project" status, and other projects still in the development stages. Following are the recommendations of the IX General Assembly with regard to ongoing and new projects.

There are three main comprehensive programs within the Northern Forum which involve specific projects. The three programs with projects are: Sustainable Development, Society and Culture, and Environment.

Project	Recommended Status	Conditions
Sustainable Development		
Northern Tourism	Priority Project	Create Working Group and develop work plan
Northern Building & Technologies	Priority Project	Evaluate the potential for addressing alternative energy and energy efficient housing construction.
Rural Development Institute	Priority project	Establish a working group to evaluate pilot project and expand to Canada and Russia within two years
Business Directory	Priority Project	Complete initial data gathering by June 2010 and web-based implementation by September 2010
Network of Northern Chambers of Commerce and Business Associations	Priority Project	Provide limited staff support for coordination and language translation. Other services on a fee for service basis.
Society and Culture		
Substance Abuse Treatment	Priority Project	Approve without conditions
Infectious Disease Monitoring	Priority Project	Approval conditional on funding for workshop from Center for Disease Control.
Telemedicine - Pilot project	Priority Project	Approval conditional on showing measureable results in one year.
Small Languages	Priority Project	Nunavut agrees to lead the project, form a working group and prepare a workplan
Model Arctic Council	Priority Project	Approve as proposed, subject to funding, submit to Arctic council for support
Social Worker Training Program	Proposed Project	Approve as proposed, subject to funding

Environment		
Brown Bear Work Group	Priority Project	Approve without conditions
Youth EcoForum	Priority Project	Approved without conditions
Flood Work Group	Priority Project	Approve without conditions
Northern Zoos Cooperation	Priority Project	Approved without conditions
Regional Approach to Climate Change	Priority Project	Approve as proposed, subject to funding
Secretariat Activities		
Sister School Partnerships	Endorsed Project	Approve without conditions
Internship Program	Endorsed Project	Approve without conditions
Endorsed Activities		
Snow Change	Endorsed Project	Participating regions to provide annual status report
Save & Protect	Endorsed Project	Participating regions to provide annual status report

Be it Resolved by the Board of Governors of the Northern Forum that the above list of projects is approved with conditions as noted.

Signed and Approved on September 3, 2009 in Whitehorse, Yukon (Canada)

Premier Fentie, Yukon
Co-Chairman of the Northern Forum

Premier Aariak, Nunavut
Co-Chair of the Northern Forum

Северный Форум Резолюция №138

Утверждение проектов

Предыстория

Во время VIII Генеральной Ассамблеи Северного Форума в Ханты-Мансийске, Россия, 28 сентября 2007 г., были рассмотрены проекты СФ, их развитие и соответствие Стратегическому плану. В Уайтхорсе, Юкон, 3 сентября 2009 г., Советом губернаторов были рассмотрены все проекты, включая приоритетные и проекты в стадии разработки. Нижеизложенные рекомендации IX Генеральной Ассамблеи предлагают следующие действия по продолжающимся и новым проектам.

Существует три основных программы Северного Форума, которые включают в себя определенные проекты: программа устойчивого развития, программа по обществу и культуре и программа по окружающей среде.

Проект	Рекомендованный статус	Условия для утверждения
Устойчивое развитие		
Северный туризм	Приоритетный	Создать рабочую группы и разработать план работы
Северное строительство и технологии	Приоритетный	Оценить потенциал, включая вопросы альтернативных источников энергии и строительства жилья с низким энергопотреблением
Институт развития отдаленных поселков	Приоритетный	Создать рабочую группу для оценки экспериментального проекта и распространения в Канаду и Россию в течение следующих двух лет
Деловой справочник	Приоритетный	Закончить начальный этап сбора данных к июню 2010 г., а веб-версию данных к сентябрю 2010 г.
Сотрудничество северных торговых палат и деловых ассоциаций (NNCCBA)	Одобренный	Секретариат обеспечит ограниченную поддержку для координации и переводческих услуг. Другие услуги будут обеспечиваться на платной основе.
Общество и культура		
Здоровый образ жизни – рабочая группа по лечению от алкоголизма	Приоритетный	Утвержден без условий
Мониторинг инфекционных заболеваний	Приоритетный	Утвержден условно в зависимости от финансирования семинара от Центра контроля инфекционных заболеваний Аляски
Телемедицина – экспериментальный проект	Приоритетный	Утвержден условно в зависимости от показателей измеримых результатов в течение года
Охрана языков коренных народов Севера	Приоритетный	Нунавут согласен быть лидером проекта, создать рабочую группу и

		подготовить план работы.
Модель Арктического Совета	Приоритетный	Утвердить предложение, возможно финансирование, представить Арктическому совету для поддержки
Программа тренинга для социальных работников	Приоритетный	Утвердить предложение в зависимости от финансирования
Окружающая среда		
Рабочая группа по бурому медведю	Приоритетный	Утвержден без условий
Молодежный экологический форум	Приоритетный	Утвержден без условий
Рабочая группа по наводнениям	Приоритетный	Утвержден без условий
Сотрудничество северных зоопарков	Приоритетный	Утвержден без условий
Региональный подход к изменению климата	Предлагаемый	Утвердить предложение, подлежит финансированию
Деятельность Секретариата		
Партнерство школ	Одобренный	Утвержден без условий
Стажировки	Одобренный	Утвержден без условий
Одобренная деятельность		
Изменения снежного покрова	Одобренный	Участвующие регионы должны предоставить ежегодный отчет
Спасти и сохранить	Одобренный	Участвующие регионы должны предоставить ежегодный отчет

Совет губернаторов Северного Форума утверждает вышеуказанный перечень проектов с учетом всех предписанных условий.

Подписано и утверждено 3 сентября 2009 года в г.Уайтхорс, Юкон (Канада)

 Премьер Фенти, Юкон
 Со-председатель Северного Форума

 Премьер Аариак, Нунавут
 Со-председатель Северного Форума